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SENAT

■  20. III. br. odbyło się III, zwyczajne posie
dzenie Senatu Politechniki Śląskiej. Głównymi 
punktami porządku obrad były: sprawy osobowe, 
wnioski o uruchomienie nowych kierunków i 

specjalności studiów, plan badań naukowych na 
rok 1909, zasady i tryb wykorzystywania Uczel
nianego Funduszu Nagród oraz zaopiniowanie 
regulaminu premiowania pracowników nie bę
dących nauczycielami akademickimi. Jak zwykle 
sporo czasu przeznaczono na przedstawienie 
(przez Kierownictwo Uczelni) i omówienie 
spraw  bieżących.
■  W punkcie dotyczącym spraw osobowych 
Senat zaopiniował następujące wnioski awanso
we: a) o nadanie tytułów naukowych profesora 
nadzwyczajnego — doc. dr. inż. Władysławowi 
MROZOWI, z Instytutu Inżynierii Chemicznej 
i Budowy A paratury (RCh), doc. dr. hab. inż. 
Władysławowi MIZI z Instytutu Maszyn i Urzą
dzeń Elektrycznych (RE), doc. dr. hab. inż. Wa
leremu SZUŚCIKOWI z Instytutu Mechanizacji 
Górnictwa (RG) i doc. dr. hab. inż. Fran
ciszkowi GROSMANOWI z Instytutu Inżynierii 
Materiałowej (RM), b) o mianowanie na stano
wisko docenta dr. hab. inż. Andrzeja KARBOW- 
NIKA z Instytutu Projektowania Budowy Ko
palń i Ochrony Powierzchni (RG) i c) o zatrud
nienie na stanowisku docenta kontraktowego dr 
inż. Remigiusza ĆWIKA, st. wykładowcy z In
stytutu Mechaniki i Podstaw Konstrukcji Ma
szyn (RMT)
M Senat pozytywnie zaopiniował wniosek o 
uruchomienie na Wydziale Mechanicznym Te
chnologicznym kierunku studiów „automatyka 
i robotyka”z dwiema specjalnościami: a) elasty
czne systemy prod kcyjne, b) robotyka. Wnio
sek przedstawił Prorektor ds. Dydaktyki doc. J. 
Sułkowski. W dyskusji głos zabierali: dziekan 
RMT — prof. J. Gawroński, prof. A. Zastawny 
oraz przew. Senackiej Komisji ds. Dydaktyki 
— doc. R. Bąk. W głosowaniu nad wnioskiem 
jeden głos był wstrzymujący się. Również przy 
jednym głosie wstrzymującym się Senat za
twierdził plany i programy studiów dla obu spe
cjalności.

■  Senat pozytywnie zaopiniował wnioski o 
uruchomienie nowych specjalności studiów.
a) Systemy pomiarowe na kierunku „automaty
ka i robotyka” prowadzonym na Wydziale RAu. 
W dyskusji głos zabierali: doc. R. Bąk (przew. 
Sen. Komisji), dziekan RAu — doc. J. Kopka i 
doc. E. Kostowski. Wniosek o uruchomienie spec
jalności przeszedł przy jednym  głosie wstrzy
mującym się, a plany i programy studiów zat
wierdzono przy dwóch głosach wstrzymujących 
się. b) Technologia elektronowa (mikroelektro
nika) na kierunku „elektronika” prowadzonym 
na Wydziale RAu. W dyskusji głos zabrali: doc. 
R. Bąk (przew. Sen. Komisji), dziekan RAu -  doc. 
J. Kopka, prof. S. Kończak, doc. W. Mizia, prof. 
A. Maciejny i prof. J. T. Gawłowski. W głoso
waniu nad wnioskiem było osiem głosów 
wstrzymujących się.
c) Materiałoznawstwo i obróbka cieplna na kie
runku „mechanika” (RMT). W dyskusji głos za
bierali: doc. R. Bąk (przew. Sen. Komisji), dzie
kan RMT — prof. J. Gawroński i prof. A. Ma

ciejny. Wniosek przeszedł jednomyślnie, d) Orga
nizacja i ekonomika górnictwa na kierunku 
„górnictwo i geologia” (RG) oraz również na tym 
samym kierunku — e) Miernictwo górnicze. 
Dyskusja nad tym i dwoma wnioskami prowa
dzona była łącznie. Głos w niej zabrali: doc. R. 
Bąk (przew. Sen. Komisji), dziekan RG — prof. 
M. Chudek oraz prof. A. Bogucki. W głosowa
niu wnioski przeszły jednomyślnie, f) Biotech
nologia środowiskowa na kierunku „inżynieria 
środowiska” (RI). W dyskusji głos zabrali: doc. R. 
Bąk (przew. Sen. Komisji), dziekan RI — prof. 
M. Zdybiewska i prof. A. Zastawny. Wniosek
0 uruchomienie tej specjalności przeszedł jed
nomyślnie.

■  Senat jednomyślnie zatwierdził nowe plany
1 programy studiów dla dwóch kierunków: bu
downictwo (RB) i inżynieria środowiska (RI).

H Plan badań naukowych na Politechnice Ślą
skiej na rok 1989 przedstawił prorektor ds. Na

uki i Współpracy z Przemysłem prof. J. Antoniak. 
Senat po dyskusji, jednomyślnie opowiedział się 
za przyjęciem tego planu. Bliżej plan badań na
ukowych omówimy w jednym z następnych nu
merów DIARIUSZA.
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B _  Zasady i tryb  wykorzystywania Uczelnia
nego Funduszu Nagród zreferował prorektor RN 
— prof. J. Antoniak. W dyskusji nad przedsta
wionymi materiałam i głos zabrali: prof. A. Bo
gucki, prof. J. Wandrasz, d r W. Specjałowa 
(ZNP), doc. E. Kostowski i prorektor RN, który 
równocześnie udzielał odpowiedzi na zgłoszone 
zapytania. Regulamin nagród Senat przyjął jed
nomyślnie, po uprzednim zobowiązaniu Kierow
nictwa Uczelni do wprowadzenia trzech popra
wek (uproszczenia formalnej procedury szcze
gólnie w zakresie danych, które dotychczas na
leżało umieszczać na arkuszu wniosku o nagro
dą, przeredagowanie punktu regulaminu doty
czącego podstawy wniosku o nagrodę tak, aby 
dyrektorzy jnstytutów  mieli większą swobodę 
i możliwość uhonorowania wyróżniających się 
pracowników w działalności podstawowej oraz 
zmianę zapisu o nagrodach dla dyrektorów in
stytutów. W nowym brzmieniu tego punktu za
warte jest sformułowanie, że nagrody dla dy
rektorów instytutów  przyznaje rektor). W dru
giej części tego punktu porządku obrad Senat 
zatwierdził szczegółowy podział funduszu na
gród, który w tym  roku wynosi 251 min zł. 25 
min zł postanowiono przeznaczyć na dofinanso
wanie Funduszu Socjalnego, 1 min na nagrody 
w konkursie wynalazczym ogłoszonym w Uczel
ni, 25 min przćznaczono na uzupełnienie Spec
jalnego Funduszu Nagród, z którego (w paź
dzierniku) nagradzani są nauczyciele akademic
cy. Pozostałe 200 min złotych podzielono nas
tępująco: 180 min na nagrody, które wypłacone 
zostaną w maju br., zaś 20 min do wykorzysta
nia w okresie późniejszym, do końca br. Zat
wierdzony regulamin przewiduje, że dla pra
cowników jednostek (instytuty i katedry), które 
wypracowały fundusz, przeznaczone będzie 65%, 
a dla pozostałych pracowników Uczelni 35% 
kwoty przeznaczonej na nagrody wypłacane 
w maju (180 min zł).

B Projekt regulaminu premiowania dla pra
cowników nie będących nauczycielami akademi
ckimi przedstawił dyrektor adm inistracyjny — 
mgr inż. W. Wydrychiewicz. Zasadniczym novum 
to podział premii na dwie części składowe. Pierw
sza w wys. 10%, o charakterze motywacyjnym 
wypłacana byłaby miesięcznie przy poborach 
danej grupy pracowniczej. Zwolnienie lekarskie 
opiewające na więcej niż pięć dni w okresie jed
nego miesiąca powodowałoby (m.in.) u tratę tej 
części premii. Druga część premii, wyrównaw
cza, wypłacana byłaby kwartalnie. Senat po dy
skusji jednomyślnie zatwierdził przedłożony 
projekt regulaminu premiowania.

■  W kolejnym punkcie obrad prof. A. Maciej- 
ny, przewodniczący Senackiej Komisji ds. Ba

dań Naukowych i Współpracy z Zagranicą przed
stawił informację nt. „Projekt planu regionalne
go województwa katowickiego — jego uw arun
kowania dla kształtowania programu badań Po
litechniki Śląskiej w latach 90’’. Nasza Uczelnia 
została zaproszona do współpracy nad planami 
związanymi z restrukturyzacją przemysłu w 
województwie. Przewidziane jest powołanie w 
najbliższym czasie specjalnego zespołu robocze
go, a informacja złożona przez prof. A. Maciej-

nego była pierwszym sygnałem w tej sprawie 
dla Senatu. Po zakończeniu prac zespołu spra
wozdanie będzie przedmiotem dyskusji na jed
nym z posiedzeń Senatu.

■  Senat w jednomyślnie podjętych uchwałach 
postanowił nadać Odznaki . .Zasłużonemu dla 
Politechniki Śląskiej” czasopismu naukowo-te
chnicznemu „Hutnik” oraz w związku z XV-le- 
ciem Akademickiego Zespołu Tańca „Dąbrowia- 
cy” — Pawłowi BARTSCHOWI, długoletniemu 
kierownikowi tego zespołu i Halinie CZERWIŃ
SKIEJ również od wielu lat pracującej w AZT

B Punkt poświęcony sprawom bieżącym wy 
pełniły informacje Kierownictwa Uczelni na te
mat aktualnej sytuacji w środowisku akademi
ckim. Prorektor ds. Ogólnych poinformował Se
nat o piśmie, jakie 23. II. br. złożono w Rekto
racie. Pismo adresowane do Rektora, Senatu, 
Rad Wydziałów i społeczności akademickiej za
wiera komunikat Komisji Zakładowej, która in
formuje, że , , . .  . zgodnie z podjętą w dniu 22 
lutego 1989 r. (. . .) uchwałą wznawia swoją dzia
łalność Organizacja Związkowa NSZZ „Soli
darność” Politechniki Śląskiej”. Rektor odpowie
dział pismem, którego treść przekazano również 
do wiadomości wszystkich dziekanów wydziałów 
i społeczności akademickiej Uczelni.
Prorektor ds. Dydaktyki przedstawił sytuację 
w środowisku młodzieży akademickiej. Wyróżni
kami tej sytuacji były trzy elementy: wiec zor
ganizowany w dniu 8. III. br. w holu Wydziału 
Górniczego przez NZS, bojkot list obecności na 
wykładach, której to akcji patronuje ZSP i boj
kot niektórych przedmiotów z bloku nauk spo
łeczno-politycznych prowadzony na kilku wy
działach i koordynowany przez tzw. komitet 
bojkotowy. W ożywionej dyskusji na te tematy 
głos zabierali: doc. R. Bąk, który stwierdził, że 
Senacka Komisja ds. Dydaktyki nie widzi potrze
by proponowania zmian w obowiązującym regu

laminie studiów odnośnie do sprawy kontroli obe
cności studentów na wykładach; sprawę tę moż
na wyjaśnić odpowiednią interpretacją dotych
czasowych zapisów w regulaminie; kol. Balce- 
rzak (ZSP), który opowiedział się za dokonaniem 
zmiany w regulaminie tak, aby odpowiednie pos
tanowienie wyraźnie mówiło, że na wykładach 
obecność studentów nie jest kontrolowana; prof. 
J. Wandrasz, prof. J. T. Gawłowski, prof. A. Bo
gucki, prof. T. Hop, doc. W. Mizia, doc. M. Het- 
mańczyk, prof. L. Borcz i płk L. Tworzydło. W 
podsumowaniu dyskusji prowadzący obrady 
prorektor ds. Ogólnych zaproponował, aby Se
nat zobowiązał Komisję ds. Dydaktyki do przed
stawienia na najbliższym posiedzeniu Senatu 
(10. IV. br.) stosownej interpretacji postanowień 
regulaminu studiów odnośnie do sprawy kont
roli obecności studentów na wykładach. Wniosek 
jednomyślnie przyjęto. (Zapowiada się prawdo
podobnie kontynuacja tej ożywionej dyskusji !)

B W posiedzeniu Senatu udział wzięło: człon
ków Senatu 34 (na 41), z głosem doradczym 2 (4), 
zaproszonych 2 (4). Obrady, którym w zastęp
stwie JM Rektora przewodniczył prorektor ds. 
Ogólnych, trwały 6 godzin.



KOLEGIUM REKTORSKIE

B 13. III. br. (12 pos.) Zasadniczym punktem 
porządku obrad Kolegium było omówienie i 
przyjęcie materiałów przygotowanych na naj
bliższe (20 bm.) posiedzenie Senatu. W sprawach 
bieżących wiele uwagi poświęcono rozwojowi 
sytuacji w środowisku młodzieży studenckiej.
B 23. III, br. (13 pos.) Głównym punktem po
rządku obrad była dyskusja nad pierwszą robo
czą wersją sprawozdania z wykonania planu 
rzeczowo-finansowego Uczelni za rok 1988. 
Sprawozdanie, po dołączeniu stosownego ko
mentarza, przesłane zostanie do zaopiniowania 
przez Senacką Komisję ds. Budżetu i Finansów. 
Komplet m ateriałów postanowiono także prze
kazać wszystkim przewodniczącym pozostałych 
komisji. Sprawozdanie przedstawione będzie do 
zatwierdzenia na posiedzeniu Senatu, planowa
nym w dniu 10. IV. br. Bardzo optymistycznie 
wygląda wynik finansowy. Pozwoli to na utwo
rzenie na rok 1989 Uczelnianego Funduszu Na
gród w kwocie 251 milionów złotych (nie wlicza
jąc jednostek prowadzących wydzieloną gospo
darkę finansową) !
B 6. III. br. W Ośrodku Szkoleniowym w Ryb
niku odbyło się kolejne spotkanie seminaryjne, 
w którym  uczestniczyli członkowie Kolegium 
Rektorskiego, dziekani wydziałów i przewodni
czący wszystkich komisji senackich. Tematem 
seminarium było omówienie koncepcji możliwej 
ewolucji (rozwoju) struk tu r organizacyjnych jed
nostek działalności podstawowej, sprzyjającej 
uruchamianiu nowych kierunków i specjalności 
studiów. Wprowadzeniem do dyskusji były wy
stąpienia dziekanów wydziałów: prof. M. Zdy- 
biewskiej (RI) i prof. J. Zabłockiego (RCh) — 
omawiających tę sprawę na przykładzie plano
wanego do uruchomienia kierunku „biotechno
logia” oraz doc. J. Kopki (RAu) i doc. E. Swi- 
tońskiego (prodz. RMT) — na przykładzie kie
runku „automatyka i robotyka”. Dyskusja była 
bardzo ożywiona, przedstawiono wiele poglą
dów, ale nie udało się jeszcze doprowadzić do 
skonkretyzowania koncepcji. Nadal przeważają 
opinie, że nowo powoływane kierunki należy 
wiązać z istniejącymi już formami organizacyj
nymi (wydziałami). Niezmiernie ogranicza to 
swobodę manewru, zwłaszcza wtedy gdy spec
jaliści (profesorowie i docenci) związani są z róż
nymi wydziałami. Postanowiono zgodnie pow
rócić do tego tem atu w najbliższej przyszłości 
(jeszcze w bieżącym roku akademickim).
I  10. III. br. Odbyło się posiedzenie Kolegium 
Rektorów Województwa Katowickiego. Tematem 
obrad była aktualna sytuacja w środowisku mło
dzieży akademickiej w uczelniach województwa. 
Gospodarzem spotkania był Rektor AWF, prze
wodniczący Kolegium.

STOPNIE, TYTUŁY

B Rada Państwa nadała: ty tu ł naukowy pro
fesora zwyczajnego (20. II. br.) prof. dr. hab. inż. 
Zygmuntowi ŚTEININGEROWI z Instytutu In
żynierii Materiałowej (RM) oraz tytuły naukowe 
profesora nadzwyczajnego (1. III. br.) — doc. dr. 
inż. Andrzejowi AJDUKIEWICZOWI z Insty tu
tu  Konstrukcji Budowlanych (RB) i doc. dr. 
Stanisławowi JANICZKOWI z Instytutu P ro
jektowania Budowy Kopalń i Ochrony Powierz
chni (RG). Serdecznie gratulujem y!

■  Minister Edukacji Narodowej mianował na 
stanowisko docenta (1. III. br.) dr. hab. inż. Jana 
ZYCHA z Instytutu Projektowania Budowy Ko
palń i Ochrony Powierzchni (RG). Od DIARIU
SZA — serdeczne gratulacje!

B CKK zatwierdziła (pismo z dnia 27. II. br.) 
uchwały Rady Wydziału Automatyki, Elektro
niki i Informatyki o nadaniu stopni naukowych 
doktora habilitowanego: dr. inż. Tadeuszowi 
CZACHÓRSKIEMU z Zakładu Systemów Auto
matyki Kompleksowej PAN (RW — 1. VII. 88) 
i dr. inż. Stanisławowi KOZIELSKIEMU z In
sty tu tu  Informatyki (RAu, RW — 31. V. 88). 
Gratulujemy!

■  Uprawomocniła się uchwała Rady Wydziału 
Budownictwa o nadaniu stopnia naukowego 
doktora mgr. Józefowi SZYMCZAKOWI z Wyż
szej Szkoły Inżynierskiej w Opolu (RW — 21. 
XII. 88, prom. — prof. S. Bielak. Gratulujem y 
(doktorowi) i dziękujemy (promotorowi)!

B JM Rektor, po uzyskaniu zgody Ministra 
Edukacji Narodowej, podjął decyzję o zatrud
nieniu na stanowiskach docentów kontrakto
wych: dr. inż. Zbigniewa GINALSKIEGO z Od
działu Zasilania Elektroenerg. PK P w Katowi
cach — w Instytucie Elektrotechniki Teorety
cznej i Przemysłowej (RE. od 1. II. br.), dr. inż. 
Ryszarda SKRZYSIA z Górniczo-Hutniczego 
Kombinatu Metali Nieżelaznych w Katowicach 
— w Instytucie Metali Nieżelaznych (RM, od 1. 
III. br.) i dr. inż. Andrzeja SIŁOWIECKIEGO 
z Instytutu Ochrony Roślin w Poznaniu, Oddział 
w Sośnicowicach - w Katedrze Aparatury Ciep
lnej i Utylizacji Odpadów (RME, od 1. III. br.). 
Wszystkie powołania nastąpiły na okres trzech 
lat. Gratulujem y i życzymy Panom Docentom 
satysfakcji z pracy na Politechnice Śląskiej.

JUBILEUSZE

B 13. II. br. prof. zw. dr inż. Tadeusz LAMBER, 
zast. dyr. ds. Nauczania i Wychowania w Insty
tucie Inżynierii Materiałowej (RM) obchodził 
jubileusz 70-lecia swych urodzin. Prof. T. Lam- 
ber należy do grona czterech pracowników bę
dących nadal w czynnej służbie, którzy pracę na 
Politechnice Śląskiej podjęli z dniem 1 paździer
nika 1945 roku. Wielce Szanowny Panie Profe
sorze i Drogi Kolego! Z okazji pięknego jubile
uszu składamy najserdeczniejsze gratulacje, po
łączone z najlepszymi życzeniami wszelkiej po
myślności. Ad multos annos! (A tak na margine
sie, Drogi Tadku, jak pogodzić Twoją sportową 
sylwetkę i młodzieńczą werwę z tym jubileu
szem?
Zapewne czary nad metryką! Jeśli tak, to DIA
RIUSZ rozgrzeszenie daje, serdecznie gratuluje, 
dyspensy udziela i . . .  zaproszenie przyjmuje!)

ŻYCIE KULTURALNE

f l  Akademicki Zespół Tańca Politechniki Ślą
skiej „DĄBROWIACY” ma już 15 lat! Zespół 
„Dąbrowiacy” został założony w listopadzie 
1973 roku przez obecnego choreografa p. Pawła 
BARTSCHA przy ówczesnej Filii Politechniki 
Śląskiej w Dąbrowie Górniczej (stąd też nazwa
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Zespołu).W październiku 1978 r. działalność Zes
połu przeniesiono do Katowic. Swój pierwszy 
program AZT zaprezentował 18 m aja 1974 r. pod
czas otwarcia Studenckiej Wiosny K ulturalnej (w 
Dąbrowie Górniczej). Z okazji swego jubileuszu 
Zespół wystąpił 25 lutego br. w Teatrze im. S. 
Wyspiańskiego w Katowicach ze specjalnym 
koncertem. Były huczne brawa, liczne gratula
cje (przekazane „na piśmie’’) oraz wiele miłych 
słów pod adresem Zespołu. Drogie Koleżanki i 
Koledzy!
Przyjm ijcie także i od DIARIUSZA najserde
czniejsze gratulacje i życzenia dalszych sukce
sów podczas występów na Politechnice Śląskiej, 
szerzej — w całym kraju i jeszcze szerzej — na 
wszystkich kontynentach! (Tak na wszelki przy
padek DIARIUSZ zawsze dysponuje swoimi ła
mami, ciepłymi słowami, ale . . . nie dysponuje 
dewizami. To ostatne — w związku z życzenia
mi!)

ORGANIZACJA

I  Zarządzenia Rektora: Nr 18/88/89 z dn. 21. 
III. br. — w spr. powołania Rady ds. Kompute
ryzacji Uczelni; Nr 19/88/89 z dn. 31. III. br. — 
w spr. wprowadzenia regulaminu premiowania 
pracowników nie będących nauczycielami aka
demickimi; Nr 20/88/89 z dnia 30. III. br. — 
zmieniające zarządzenie Rektora Nr 37/87/89 
dot. powołania Komisji Pożarowo-Technicznej. 

•

■  Pisma Okólne: Nr 5/88/89 z dn. 16. III. br. 
— w spr. zmiany w składzie osobowym Kierow
nictwa Uczelni.

■  Pisma wg rozdzielnika: RO/2/88/89 z dn. 13. 
III. br. — dot. regulacji wynagrodzeń: nauczy
cieli akademickich, pracowników nie będących 
nauczycielami akademickimi; RD/3/88/89 z dn. 
21. III. br. — dot. podwyższenia stypendium stu
dentom Politechniki Śląskiej uzależnionego od 
warunków materialnych: RK/ /88/89 z dn. 21. 
III. br. — dot. premii za I kwartał.

RÓŻNE

■  W lutym br. uregulowane rachunki za roz
mowy telefoniczne wyniosły 4.485.950,— zł, a 
za telex 225.141,— zł. A oto nasi „NAJDROŻSI”: 
BHZ „Politex” — 90.170—, Instytut Odlewni
ctwa (dwa numery) — 56.280,—-, Instytut Elek
troenergetyki i Sterowania Układów — 53.429,— 
Zakład Przemysłowych Materiałów Wybucho
wych (RCh) — 47.022,—, Instytut Maszyn i 
Urządzeń Energetycznych — 45.515,— i Ośro
dek Elektronicznej Techniki Obliczeniowej — 
38.883,— zł. Koszty rozmów z telefonów Rekto
ratu: R — 8.316,—, prorektorzy: RO — 16.479,— 
RD — 14.580,— RN — 7.250. Dyrektor Admi
nistracyjny — 5.175,— zł. W Rektoracie Szef 
zapowiedział, że NAJDROŻSZY prorektor pod
czas wszystkich posiedzeń Kolegium (w następ
nym miesiącu) będzie stał przy stole obrad! A 
obrady trw ają i po pięć godzin. Rozpoczyna — 
niestety RO! A co w liderujących w klasyfika
cji jednostkach?

■  W Studenckim Tygodniku Społeczno-Poli
tycznym POLITECHNIK (Nr 10, z 5 marca br.) 
ukazał się artykuł Danuty Kowalówki pod zna
miennym tytułem  „Lista obecności”. To o nas, o 
Politechnice Śląskiej. Cytujemy kilka fragmen
tów, a zachęcamy do przeczytania całości. „Pe
wien wykładowca matematyki' ma swoisty spo
sób sprawdzania listy obecności.Na każdych za
jęciach każe studentom napisać na kartce imię 
i nazwisko. Następnie prosi, by wstali, trzymali 
rękę z kartką w górze. Jest to jego „patent” , by 
studenci nie oszukali . . „Mam już trzeci se
m estr wykłady z tym  profesorem (. . . )  Jego ha
sło na dzień dobry brzmi: Student tyle razy bę
dzie zdawał u mnie egzamin, ile razy nie był na 
zajęciach . . „Po sprawdzeniu pracy egzami
nacyjnej doktor upewnia się, czy dana osoba by
ła na wszystkich wykładach (. . . )  Jeśli okaże się, 
iż opuściła dwa czy trzy zajęcia, do indeksu wpi
suje ocenę obniżoną . . . ” I jeszcze o tym samym 
panu doktorze — „Kiedyś, w trakcie egzaminu 
kazał dziewczynie zrobić „jaskółkę” — stanąć 
na jednej nodze, pochylić tułów do przodu i po
ruszać rękami. Wszystko po to, aby sprawdzić, 
czy nie ukryła gdzieś ściągawek . . .” DIARIUSZ 
artykuł przeczytał do końca i • •. rzewnie zap
łakał. Vivat academia, vivant professores!
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